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Besvarelse af spørgsmål 8 ad L 17 stillet af Erhvervs-, Vækst- 

og Eksportudvalget den 31. oktober 2014 efter ønske fra Anne-

Mette Winther Christiansen (V) 

 

Spørgsmål: 

Vil ministeren oplyse, hvor meget virksomhederne har betalt for 

meget i gebyr for næringsprøven og det årlige gebyr til registreret i 

Erhvervsstyrelsen. Der henvises til høringsnotatet, hvoraf det frem-

går, at der er opkrævet en højere betaling hos virksomhederne, end 

ordningen har kostet i administration. 

 

Svar: 

Der var ultimo 2013 et overskud på gebyrordningen for næringsba-

sen på 15,3 mio. kr., der er akkumuleret siden 2010. Erhvervssty-

relsen har oplyst, at det akkumulerede overskud er opstået som føl-

ge af blandt andet færre omkostninger til drifts- og vedligeholdel-

sesarbejder og it-modernisering, som var planlagt, men som der nu 

ikke er behov for.  

 

Erhvervsstyrelsen har med henblik på at nedbringe overskuddet 

undladt at opkræve gebyr fra virksomhederne for 2014. Ved afskaf-

felsen af næringsbrevsordningen forventes der dog fortsat at være et 

akkumuleret overskud på gebyrordningen på ca. 9,7 mio. kr. 
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